

中央研究院 退休同仁 「圖書資源院外連線方式」 調整說明

自115年1月30日起實施，提供更便捷的使用方式，無須再透過VPN

【兩項重要前置準備】



@alum.sinica.edu.tw

一、確認帳號狀態

新制使用ALUM帳號作為登入憑證。
請確認持有帳號並嘗試登入。



若無法登入，請洽資訊服務處服務台協助確認



二、辦理圖書館登記(重要)

依新制規定，有研究需求者，需先向所屬圖書館提出登記，確認權限後方可使用。



請主動聯繫圖書館辦理權限開通

【使用情境說明】

若您在「院外」環境(家裡/海外)



連線時自動跳出登入視窗，輸入ALUM帳號完成驗證即可。
(原VPN預計115年3月停止服務)

若您回到「院內」使用



使用方式維持不變。連上院內網路，無須登入即可直接使用。



Updated Off-Campus Access for Library E-Resources for Retired Staff

To enhance ease of use, effective January 30, 2026, off-campus users will no longer need to connect via VPN.

【Two Important Prerequisites】



@alum.sinica.edu.tw

1、Confirm Account Status

Please ensure you have a valid ALUM account (@alum.sinica.edu.tw) for login.



If unable to log in, please contact the ITS Helpdesk.



2. Register with the Library (Important)

Users with research needs must register with the library to activate access permissions.



Please actively contact the library to complete registration.

【Usage Scenarios】

Off-Campus Use (Home/Overseas)



A login window will appear automatically. Simply log in using your ALUM account.
(Original VPN service will end in March 2026)

On-Campus Use



On-campus access remains unchanged.
Connect to the campus network to use resources directly.

【Contact Information】

Account & Login Issues (ITS Helpdesk):



its@sinica.edu.tw



+886-2789-8855

Registration & Permissions (Libraries):



Announcement:

